
                                               P R O T O K O L  nr LIV/10

z obrad  sesji Rady Miejskiej w Barczewie, która odbyła się w dniu  30 sierpnia
2010.

Miejsce obrad: sala konferencyjna Urzędu Miejskiego w Barczewie;

Godzina rozpoczęcia obrad: 13.00;

W obradach udział wzięło 14 radnych – zgodnie z załączoną listą obecności.

Nieobecny : radny pan Sebastian Więcławik.

Obrady sesji otworzył pan Bogusław Matłoka  - Przewodniczący Rady Miejskiej w
Barczewie.

Pan Matłoka stwierdził, na podstawie listy obecności, prawomocność obrad LIV/10
sesji.

Pan Bogusław Matłoka  zwrócił się z zapytaniem czy są propozycje do zmiany
otrzymanego wcześniej, porządku obrad.

Burmistrz Barczewa pan Lech Nitkowski zwrócił się z prośbą o wprowadzenie do
porządku obrad następujących punktów:

1)Projekt uchwały w sprawie udostępnienia świetlic wiejskich mieszkańcom wsi;
2)Projekt uchwały zmieniającej uchwałę nr: LII/390/10 Rady Miejskiej w Barczewie
z dnia  24 maja 2010r w sprawie przyjęcia zmian do Lokalnego Programu
Rewitalizacji Miasta Barczewa;

Rada Miejska  jednogłośnie (14) przyjęła propozycję Burmistrza Barczewa.

Porządek obrad LIV sesji po przyjętych zmianach:

2)Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji Rady;
3)Projekt uchwały w sprawie udostępnienia świetlic wiejskich mieszkańcom wsi;
4)Sprawozdanie Burmistrza Barczewa z działalności między sesjami Rady;
5)Przedstawienie opracowania : Preferencje pasażerskie mieszkańców Gminy
Barczewo;
6)Interpelacje i zapytania radnych;
7)Zapytania Sołtysów i Przewodniczących Rad Osiedlowych;
8)Informacja na temat przygotowania obiektów szkolnych (pod kątem wykonanych
w okresie wakacji napraw,remontów) do rozpoczęcia nowego roku szkolnego –
placówki publiczne i niepubliczne;
9)Informacja dyrektorów  placówek publicznych i niepublicznych pod kątem ilości
uczniów, którzy uczęszczać będą do tych placówek w roku szkolnym 2010/2011;
10)Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Regulaminu konsultacji społecznych z

 



radą działalności pożytku publicznego, organizacjami pozarządowymi i podmiotami,
o których  mowa w art.3 ustawy o działalności pożytku  publicznego i o
wolontariacie”.
11)Odpowiedzi;
12)Projekt uchwały w sprawie  trybu prac nad projektem uchwały budżetowej oraz
rodzaju i szczegółowości materiałów informacyjnych towarzyszących projektowi
budżetu gminy Barczewo;
13)Projekt uchwały zmieniającej uchwałę nr LII(390)10 Rady Miejskiej w Barczewie
z dnia 24 maja 2010r w sprawie przyjęcia zmian do Lokalnego Programu
Rewitalizacji Miasta Barczewa;l
14)Sprawy różne i wolne wnioski;
15)Zamknięcie obrad LIV/10 sesji Rady Miejskiej w Barczewie.

Do punktu 2.

Protokół z obrad poprzedniej sesji Rady przyjęty został przez Radę 13 głosami „za”,
przy 1 głosie „wstrzymującym”;

Do punktu 3.

Wyjaśnienia do projektu uchwały przedstawiła pani Mariola Lukowska – dyrektor
Centrum Kultury i Promocji Gminy.

Pan Piotr Mostek – opinia Komisji ds Promocji  jest pozytywna.

Pan Bogusław Matłoka odczytał projekt uchwały.

Rada Miejska  jednogłośnie podjęła:

                                                U C H W A L E  nr LIV(410)2010
w sprawie  udostępnienia świetlic wiejskich mieszkańcom wsi.

Do punktu 4.

Burmistrz Barczewa Lech Jan Nitkowski przedstawił Radzie sprawozdanie ze
swojej działalności za okres między sesjami Rady.

Burmistrz powiedział m.innymi:

- ruszyła inwestycja – ul.Olsztyńska – Targowa – most; Jest z tym dużo problemów.
Pomagamy firmom, które powchodziły na te inwestycje pozałatwiuać kwatery,
wyżywienie;

- dobiega końca inwestycja rozbudowy Miejskiej Przychodni Zdrowia w Barczewie.
Chciałbym poinformować, że w MPZ  będzie zakontraktowana fizykoterapia;

- odbyliśmy w Urzędzie spotkanie z byłymi więźniami obozów koncentracyjnych

 



podczas drugiej wojny światowej. Spotkanie takjie odbywa się przez Fundację
Maksymiliana Kolbego;

- odbyłem spotkanie z rektorem Górniewiczem w sprawie placu dla Lęgajn z
przeznaczeniem na urządzenie boiska z prawdziwego zdarzenia. Prowadzone są
również rozmowy z Kombinatem Ogrodniczym w Lęgajnach. Być może ruszy tam
znowu duża produkcja;

- odwiedziła nas firma marketingowa w sprawie pobudowania sklepu IKEA;

- naciska nas Wójtowo w sprawie utwardzenia drogi na Osiedlu Leśnym;

- zakończyła się kontrola Urzędu Kontroli Skarbowej dotycząca budowy mostu przy
Zakładzie Karnym. Chciałem  powiadomić, że kontrola wypadła bardzo dobrze;

- monitorujemy  prace związane z rewitalizacją wschodniej  części miasta
Barczewa;

- w barczewskiej szkole odbyło się spotkanie z mieszkańcami naszej Gminy w
sprawie przebiegu II nitki drogi nr „16”;

- poinformować chciałem Radę, że do skutku doszła sprzedaż budynku na ulicy
Mickiewicza , tego w którym mieści się sklep rybny;

- nie doszedł do skutku przetarg ogłoszony na wykonanie sieci wodociągowej w
miejscowości Lamkowo. Żaden oferent nie zgłosił się do przetargu;

- reprezentanci firmy indyjskiej odwiedzili naszą Gminę. Firma ta szuka na terenie
naszego województwa terenów inwestycyjnych, na których mogłaby pobudować
zakłady  dokonujące montażu motocykli, ciągników itp.;

- na wniosek Rady Sołeckiej Ruszajn odbyliśmy lustrację pomieszczeń, które Rada
Sołecka chciałaby przeznaczyć na świetlicę wiejską w tej miejscowości;

- odbyłem spotkanie z tegorocznym organizatorem dożynek gminnych;

- kwestia opłaty za oświetlenie drogowe na trasie Barczewo – Biskupiec. Dla mnie
jest to droga ekspresowa a za oświetlenie na drogach ekspresowych płaci GDDKiA

- odwiedziła nas szefowa organizacji rolniczych z Kaliningradu. Chcemy wspólnie
napisać program;

- 28 sierpnia br podpisaliśmy umowę na pożyczkę z przeznaczeniem na
termomodernizację Szkoły Podstawowej;

- w Warszawie odebraliśmy dyplom finalistów: Modernizacja Roku;

Do punktu 5.

 



Informacje na temat: Preferencje pasażerskie mieszkańców Gminy Barczewo
przedstawił autor opracowania pan Krzysztof Zienkiewicz. Pan Zienkiewicz udzielił
wyjaśnień w tym temacie.

Burmistrz Barczewa Lech Nitkowski – byłbym złym gospodarzem gdybym wystąpił
do Rady  o dofinansowanie do przejazdów autobusami linii nr „14” bez zrobienia
takiej analizy.

Pan Jan Połowianiuk – ile jest miesięcznie sprzedawanych biletów miesięcznych?

Pan Zienkiewicz – na „14” kupowanych jest miesięcznie ok. 150 biletów
miesięcznych.

Pan Piotr Mostek – pozwoliłem przeprowadzić sobie obliczenia – ile Gmina
musiałaby dopłacać od września do jednego kursu autobusu linii nr „14”. Z obliczeń
moich wychodzi, że do jednego kursu Gmina Barczewo musiałaby dopłacać 155zł.
Suma ogromna, ponieważ MPK woła o miesięczną dopłatę w wysokości 412
tysięcy zł netto.

Do punktu 6.

Radny Jan Połowianiuk:
- mieszkańcy ulicy Makuszyńskiego zwracali się do Gminy  o doświetlenie tej ulicy.
Monitują w Urzędzie od  wiosny. Niestety nie mogą się tego doczekać;
- pół roku temu mówiliśmy o zdjęciu znaku: Zakaz Postoju na ulicy Mickiewicza od
Salonu Muzycznego do skrętu w ulicę Smętka. Niestety znak jak był tak jest.
Ponawiam tą interpelację;

Radny Tomasz Michałowski:
- ulica Traugutta – ukazał się artykuł, że jak zostaną pieniądze z remontu
chodników na ulicy Wojska Polskiego to wyremontuje się Traugutta. Proszę
przyjrzeć się temu problemowi;
- popieram również  zdjęcie tego znaku na ulicy Mickiewicza;
- ul.Olsztyńska-Targowa – mieszkańcy tych ulic mówią, że nikt z nimi nie rozmawiał
na temat tej inwestycji. Proszę o zorganizowanie spotkania z mieszkańcami;
- śmietnik przy ulicy Cichej został wyremontowany. Niestety nie zainstalowano tam
klapy zabezpieczającej. Proszę to zrobić;
- bardzo proszę pana burmistrza  o wzięcie pod uwagę podwyżek dla administracji i
obsługi;

Radny Ryszard Kulesza:
- dziękuję paniom: Buga, Kondratowicz, Kwapis i Słowik za doskonałą współpracę
ze mną przez cały okres mojej pracy jako radnego;
- droga w Jedzbarku nie została dokończona;
- prawdopodobnie  w bardzo bliskich okolicach budowane będą kurniki. Nikt nie
chce tego smrodu w Jedzbarku;

 



- na ten rok przewidziana  była budowa wodociągu do Klucznika. Jak ta sprawa
wygląda?

Radna Alina Jakończuk:
- nawiązuję do wypowiedzi pana Michałowskiego. Ulica Wojska Polskiego jest
bardzo długa i stan jej jest opłakany. Jeśli z remontów chodników zostaną środki to
należy je przeznaczyć na ulicę Wojska Polskiego;
- czy mamy wpływ na właściciela gruntów po Fabryce Pomocy Naukowych aby
nakazać uprzątnięcie terenu;
- jaki jest los naszej uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne użyczenie
Zakł.Gospodarki Odpadami Komunalnymi Spółka z o.o z siedzibą w Olsztynie
gruntu pod budowę Punktu Dobrowolnego  Gromadzenia Odpadów, która zoastała
oprotestowana;

Radna Regina Wojtach:
- wiemy, że w wielu przypadkach fundusze sołeckie przeznaczone zostały na
remonty dróg. Na moim rejonie nic się nie zadziało w tej sprawie. Droga na kolonii
we Wrócikowie jest w fatalnym stanie;

Radny Czesław Buńkowski:
- poziom wody w Zalesiu jest bardzo wysoki. Przepust pod drogą nie ma pełnego
przepływu;

Radny Bogusław Matłoka:
- należy się przyjrzeć jakości ogrzewania w Salonie Muzycznym  w Barczewie
oraz cieknącym dachem. Jeśli po poprawce nie poprawi się tam sytuacja to w
nowym budżecie należy przeznaczyć środki finansowe na ten cel;

Do punktu 7.

Pan Edward Maciejewski – Sołtys Nikielkowa:
- kadencja tej Rady i tego Burmistrza jest bardzo korzystna na Nikielkowa.
Przez ponad 60 lat nic dobrego nie zrobiono dla Nikielkowa. Dopiero przez ostatnie
3 lata coś się zaczęło zmieniać. Dziękujemy za plan odnowy naszej miejscowości,
za utworzenie obwodu głosowania. Wystąpię z wnioskiem do burmistrza w sprawie
przejęcia przez CkiPGm naszej świetlicy wiejskiej. Serdecznie dziękuję za
doskonałą współpracę z komórkami w Urzędzie i z Zakładami podległymi.

Pani Zofia Szemplińska-Domian – Sołtys Kierzlin:
- dziękujemy burmistrzowi za plac integracyjny. Chcemy go ogrodzić i bardzo
prosimy o materiały.

Pan Piotr Mostek:
- pani Danuta Zielonka zwróciła się z prośbą o rozpropagowanie wśród Rad Sołecki
informacji iż istnieje możliwość wzięcia udziału  w wyjeździe  w dniu 23 września
2010r do Elbląga na seminarium informacyjne pt. „Miejsca z Duszą. Ekonomia
społeczna na obszarach wiejskich”;

 



Do punktu 8.

Informację przekazała pani Ewa Orłowska – dyrektor MZOiZ w Barczewie;

Burmistrz Barczewa Lech Nitkowski – rozmiar prac remontowych w Szkole
Podstawowej w Barczewie jest ogromny. Nie można więc było inaczej postąpić
tylko zmuszeni byliśmy do przeniesienia dzieci na ten czas do Gimnazjum.

Do punktu 9.

Informację przedstawiła pani Ewa Orłowska.

Pan Tomasz Michałowski – w Barczewie jest tendencja wzrostowa dzieci, które po
ukończeniu naszej Szkoły Podstawowej nie idą do barczewskiego Gimnazjum tylko
do Olsztyna. Poddaję pod Państwa rozwagę propozycję wspólnego opracowania
planu-koncepcji zmierzającej do poprawy tej sytuacji a w efekcie do tego, że w
Gimnazjum dzieci będzie przybywało a nie ubywało.

Pan Bogusław Matłoka – największą grupą zawodową wśród radnych byli zawsze
nauczyciele, pracownicy szkół. Takie zjawisko ubywania dzieci zawsze istniało.
Przez 12 lat jak jestem radnym taki nurt nie był opracowywany.

Do punktu 10.

Pan Piotr Mostek – Nasza Komisja (Promocji) obradowała nad tym regulaminem
wspólnie z Radą Organizacji Pozarządowych. Został on bardzo dokładnie
przeanalizowany i jesteśmy za przyjęciem tej uchwały.

Na sali obecnych jest 11 radnych.

Pan Jan Połowianiuk – wnioskuję o nie czytanie uchwały.

Radni jednogłośnie przyjęli wniosek radnego Połowianiuka.

Rada Miejska  jednogłośnie(11) podjęła:

                                              U C H W A L E  nr  LIV/411/10
w sprawie przyjęcia „Regulaminu konsultacji społecznych z radą działalności
pożytku publicznego, organizacjami pozarządowymi i podmiotami, o których mowa
w art.3 ust.3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie”.

Do punktu 11.

Odpowiedzi:

Burmistrz Lech Nitkowski – większość odpowiedzi otrzymacie państwo na piśmie.

 



- Zdjęcie znaku „Zakaz postoju” z ulicy Mickiewicza oznacza konsultacje ze Strażą
Pożarną

- Ulica Makuszyńskiego: nie będę usprawiedliwiał urzędników  jeśli czegoś nie
zrobili. Prześlę odpowiedź na piśmie;

- Zorganizowanie spotkania z mieszkańcami ul.Targowej i Olsztyńskiej – prosiliśmy
Służbę Powiatową o szeroki zakres konsultacji jeśli chodzi o miasto.
Po rozmowach z firmą SKANSKA zobowiązałem projektanta do wykonania tego co
jest największym problemem dla tych mieszkańców. Tu chęci muszą być z oibydwu
stron.

- Smietnik – dam odpowiedź na piśmie;

- Budowa kurników – temat ten dla Gminy jest szczególnie trudny. Musimy przejść
całą drogę środowiskową. Wiem, że została zmieniona lokalizacja 3 kurników.

- Ulica Wojska Polskiego – zobaczymy ile pieniędzy zostanie po remoncie
chodników;

- Gruz po fabryce Meble Szkolne – latem dano mi słowo, że gruz zniknie. Niestety
tak się nie stało . Wyślę tam Straż Miejską.

- Los naszej Uchwały z poprzedniej sesji – uchwała nie została przez Wojewodę
uchylona i jest obowiązującym aktem.  Chciałem jeszcze dodać, że nie są tam
potrzebne badania środowiskowe.

- Remonty z funduszu sołeckiego – odniosę się na piśmie do tego tematu.

- Zalesie – nie wiem dlaczego nie mam odpowiedzi w sprawie rurociągu pod drogą
w Zalesiu. Wystąpimy o to;

- Salon Muzyczny – poprosiłem o kosztorys ile będzie kosztowało przepięcie
linii od Zakładu Energetycznego do Salonu Muzycznego. W przyszłości należy
pomyśleć o wymianie okien w Salonie;

Do punktu nr 12.

Wyjaśnienia do projektu uchwały przedstawiła pani Dorota Kondratowicz –
Skarbnik Miasta.

Pan jan Suliński – opinia Komisji Finansów Publicznych jest pozytywna.

Pan Suliński zawnioskował również o nie czytania projektu uchwały.

Na sali obecnych jest 13 radnych.

Radni  jednogłośnie(13) przyjęli wniosek pana Sulińskiego.

 



Rada miejska  jednogłośnie (13) podjęła:

                                               U C H W A L E  nr  LIV(412)10
w sprawie  trybu prac nad projektem uchwały budżetowej oraz rodzaju i
szczegółowości materiałów informacyjnych towarzyszących projektowi budżetu
Gminy Barczewo.

Do punktu 13.

Proponowane zmiany przedstawił Burmistrz Barczewa pan Lech Nitkowski i udzielił
wyjaśnień.

Pani Marianna Sawoń – opinia Komisji ds Gospodarczych jest pozytywna.

Pan Bogusław Matłoka odczytał projekt uchwały.

Na sali obecnych jest 11 radnych.

Rada Miejska  jednogłośnie (11)  podjęła:

                                                U C H W A L A  nr  LIV(413)10
w sprawie zmieniającą Uchwałę nr LII(390)10 Rady Miejskiej w Barczewie z dnia
24 maja 2010r w sprawie przyjęcia zmian do Lokalnego Programu Rewitalizacji
Miasta Barczewa.

Do punktu 14.

Przewodniczący Rady Miejskiej Bogusław Matłoka odczytał list  Burmistrza Gąbina
z podziękowaniem za udzieloną pomoc finansową dla Gminy Gąbin w związku z
majową powodzią.

Do punktu 15.

Pan Bogusław Matłoka – stwierdzam, że porządek obrad LIV/10 sesji Rady
Miejskiej w Barczewie został wyczerpany w związku z czym zamykam LIV/10
posiedzenie Rady Miejskiej w Barczewie.

Protokółowała:
Barbara  Kwapis                                                Przewodniczący Rady Miejskiej
                                                                          w Barczewie

                                                                          Bogusław  Matłoka

 



 


